附件2：《四川大学本科课程简介》（中、英文版）格式
课程号：300008030       课程名称：   高分子材料成型机械及模具基础
总学时： 48             学    分：3
先修课程：机械制图      面向对象：高分子材料与工程专业本科生


考核方式：考试          任课教师：严正、柳凌
课程简介：该课程面向讲授的对象是非高分子材料加工专业的学生。目的是使学生了解高分子材料生产加工过程中常见的成型机械及模具的基本原理、基本结构、主要零件和关键零件的结构特征和使用要求。

课程内容分为两大部分：第一部分: 高分子材料成型机械，包括（1）高分子材料成型机械的分类及型号；（2）高分子材料成型机械的结构原理及主要参数；（3）各类新型塑料成型机械及塑料成型辅机；（4）常用塑料成型机械的选择、使用与维护。第二部分：高分子材料成型模具，包括（1）高分子材料成型模具的地位与作用；（2）塑料注塑模具的结构组成与分类；（3）塑料注塑模具的设计原则及主要设计内容；（4）塑料注塑模具的试模、使用与维护；（5）塑料挤出模具的分类、结构与设计使用原则；（6）其它塑料成型模具简介。

推荐教材或主要参考书（含教材名，主编，出版社，出版年月）：

备注：理论课
Course Code: 30003330         Course Name: Basics of Polymer Material Processing Molds and

 Machinery
Total Hours:  48               Credit: 3
Textbook name: （Press ,Author）Basics of Polymer Material Processing Molds and
 Machinery
Course Description: This course is for the student who is not polymer process speciality. The goal is make the students to understand the basics principle, basics structure, character and require of main part and key part of polymer process machinery and mold.
The course consists of two parts. The first is polymer process machinery. It includes :(1) classify and model of process machinery. (2) Basics principle and parameter of process machinery. (3)Novel process machinery and supplement machinery. (4) choice, use, and maintenance of usual process machinery. The second is mold. It includes: (1) The position and function of polymer mold. (2)Structure and classify of mold.  (3)Principle and content of mold design. (4) Debug, use, maintenance of mold. (5)Classify, structure and principle of extrusion mold. (6) instruction of other plastics mold.
